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Protokoll 
       Karlshamns landsbygds och skärgårdsråd (KLSR)  
   22 februari 2024 
 
 
 
Plats: Karlshamns museum 

Närvarande 
 

Britt Jämstorp (KD) Rådets ordförande 

Tor Billing (SD) Rådets vice ordförande 

Marco Gustavsson (C) Ledamot 

Marianne Peary Landsbygdsutvecklare 

Karoline Mattsson Tararp – Nötabråne 

Roy Johansson Forneboda Bygdeförening 

Monica Nobach  Svängsta Samhällsförening  

Staffan Olsson  Ringamåla Hembygdsförening 

Gunn-Marie Hugosson Hallo Mörrum 

Lisbeth Klyft  Halasjöbygdens Hembygdsförening 

Ulf Wilhelmsson Hällaryds Skärgårdsförening 

Eva Stanleysson Svängsta Samhällsförening 

Jonas Månsson Hällaryds Samhällsförening 

Emelié Olsson  Åryds Bygdekommitté  

Jenny Ödman  Forneboda Bygdeförening  

Nils Sjöström  Ringamåla hembygdsförening 

 

Frånvaro  

Christer Fasth   Hallo Mörrum 
Marie Algotsson Ringamåla Hembygdsförening 

Jan Olsson   Hällaryds Skärgårdsförening 

Fredrik Lantz  Åryds Bygdekommitté 

Andreas Marmolin Halasjöbygdens Hembygdsförening 

Rickard Pelle   Hällaryds Samhällsförening 

Tobias Folkesson Hällaryds samhällsförening 

 

 

 

 

Utses att justera: Jenny Ödman Forneboda Bygdeförening  
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§ 1.  Mötets öppnande                                                                                                       
Britt Jämstorp hälsade välkommen till kvällens möte och förklarade Karlshamns landsbygds - och 
skärgårdsråd möte öppnat.  
 
§ 2. Besök av Sofia Olsson med projektet ”Norr om E22” 
 
Det är ett projekt som ägs av Hela Sverige Blekinge och alla kommuner är med och medfinansierar och 
även Region Blekinge.  
 
Projektet skall göra   
• Nulägesanalys  
• Samla in fakta.  
• Kartlägga potentiella besöksmål.   
• Inventera intresset för att skapa ett samarbetsnätverk. 
• Utvärdera resultatet  
(se bifogat dokument) 
 
Projektet avslutas sista augusti och tanken är att efter det ska man söka ett genomförandeprojekt 
genom SydostLeader. Man har hämtat inspiration från https://www.fjardhundraland.se/ 
 
Man kommer att genomföra lokala träffar och först ut är Svängsta den 27 feb och Ihre den  28 feb. 
Målet är att man ska upptäcka landsbygden och hur fint det kan vara och man vill arbeta med platsens 
attraktivitet och även skapa ett samarbetsnätverk. 
 
Fokus kommer att ligga på besöksnäringen men med att lyfta det och öka antalet besökande så skapar 
man förutsättningar till att ge incitament till att någon kanske vill flytta till landsbygden för att verka 
och bo. 
 
Sofias PowerPoint finns i bifogad fil. 
 
§ 3. Besök av Sara Dahlberg Ny Näringslivschef 
Sara tillträdde sin tjänst som Näringslivschef den 8 januari 2024 och har nu jobbat i sex veckor. Hon 
efterträdde Nina Andersson. Hon tycker att det är en spännande utmaning och hon kommer närmast 
från Svenskt Näringsliv och har jobbat som Näringslivsutvecklare på Sölvesborgs kommun. 
 
Det var starka reaktioner från rådets representanter då man är orolig att landsbygdsfrågorna kommer 
att förbises på grund av att man har en ny titel – Näringslivsutvecklare, att fokus på frågorna kommer 
bort. Det har varit otaliga insändare i tidningarna och kontakter med nuvarande styret, Kommunchef 
och Näringslivschef  
 
Man ställer sig frågan vad politiken vill med denna tjänst och känner en livsfara för att det blir en 
felrekrytering. Även Länsbygderådet känner en stark oro med Karlshamns kommuns agerande och är 
det några förändringar så vill man veta det! Förändringen i titeln har nu lett till att man väckt frågan 
om att få till ett nämnddirektiv så att man inte slutar med att arbeta med landsbygdsfrågorna och nu 
är frågan remitterad till Kommunchefen.  
 
Ordförande och Vice ordförande menar att alla var överens och man har tagit upp det i ledningsmötet 
så även de blev överraskade med att titeln förändrats. 

https://www.fjardhundraland.se/
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Sara menar med bestämdhet att uppdraget inte är förändrat utan vi ska vänta och se och inte 
överreagera. Det handlar inte om vilken titel man har utan det handlar om hur man jobbar med det. 
Det handlar om personens lämplighet. Tjänsten planeras inte att förändras utan det är mest ett 
förtydligande eftersom den ligger under näringslivsenheten. 
Rådet menar att när inriktningen är fel då måste man reagera då man förmodligen får fel sökande till 
tjänsten.  
  
Just nu håller man på med intervjuer och det är 72 sökande till tjänsten därför kan det ta lite tid innan 
allt är klart. Urvalsprocessen där är det Sara tillsammans med HR som valt ut vilka som skall intervjuas. 
På en del av Intervjuerna har en av kollegorna varit med och sedan när man valt ut ett par sökande 
skall de på kontoret vara med och träffa den sökande. 
 
Hon tackar för kvällen och meddelade att om det är någon som vill ha kontakt med henne så är det 
bara att höra av sig till Sara Dahlberg Sara.Dahlberg@karlshamn.se 
 
§ 4. Val av justeringsperson  
Karlshamns landsbygds och skärgårdsråd beslut att godkänna Jenny Ödman Forneboda Bygderåd 
 
§ 5. Dagordning  
Karlshamns landsbygds och skärgårdsråd beslut att godkänna dagordningen. 
 
§ 6. Samlingslokaler 
 
Glöm inte att skicka in ansökan om Lokalbidragen senast den 31 mars!  
 
Gällande krisberedskapen för Karlshamns kommun så har samlingslokalerna som en resurs kommit upp 
på agendan. Nyttan av samlingslokalerna kan vara avgörande för samhället om något inträffar. Därför 
önskar vårt krisberedskapsteam att ni som är ägare av en lokal samlingslokal inventerar vilka faciliteter ni 
besitter och hur lokalerna är utformade. Skicka gärna in dokumentationen (se bif dok) till  
Ulrika Hägvall Lundberg ulrika.hagvalllundberg@karlshamn.se  
 
Med tanke på detta så kanske lokalerna behöver kompletteras för att vara bra utrustade har Marianne 
äskat pengar för att man skall kunna påbörja en mindre kompletteringsarbete. Ärendet skall upp i NSU 
den 19 mars för vidare beslut. Ansökningarna för detta kommer också att ligga för ansökan där ni söker 
om lokalbidrag. Samma här, komplettera med en kalkyl för vad ni söker.  
 
§ 7. Länsbygderådet 
Göran Åström kommer att sluta i Hela Sverige Blekinge och vi behöver en ersättare på den posten. Det är 
inget svårt uppdrag. Fundera och ta upp det med era styrelser om någon kan ta på sig uppdraget. Det går 
bra att meddela det till Marco så tar han det vidare, gärna under mars månad, innan årsmötet. 
 
De arbetar också tillsammans med hembygdsföreningarna gällande Kris och beredskap där har man tagit 
fram ett program tillsammans med Studieförbundet vuxenskolan. Man driver förstudien Norr om E22. De 
har skickat in ett remissvar på den Regionala cykelplanen 2024 - 2033. Det uppmanar oss att nominera till 
årets utvecklings grupp. Meddela Marco så tar han det med sig.  
 
§ 8. Svar på tidigare ställda frågor 
Vi hade inga speciella frågor denna gång. 
 
 

mailto:Sara.Dahlberg@karlshamn.se
mailto:ulrika.hagvalllundberg@karlshamn.se
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§ 9. Rapportering från KS  
 
19/12  
Hällaryds skola delas upp under tre år 2024 – 2027 och nu börjar man med FAS 1 och det är 
värmesystemet. 
Man köpte in en tom i Hällaryd för att bygga en aktivitetspark på men den kommer att ingå i skolbygget 
därför ska man röja upp Görans tomt för att kunna sälja den.  
Mörrums Folketshus var i kris och har därför fått extra anslag på 40 000kr. 
Man har även utökat anslaget till Blekinge Biosfärområde 
 
6 / 2 
Fritidsbåtarna har fått ny taxa  
MP har lämnat in en motion om att samla ihop fallfrukt för biogas 
Vi fick beviljat 60 000 för aktiviteter på Landsbygden 
 
NSU 
Halda – där lägger man nu upp ett varulager till kommunen så att man har för kommunens krismaterial.  
Skotsbergska gården har fått beviljat anslag 
Beviljade bygglov –  
Edstorp Villa  
Torarp Villa 
Halahult Nytt fritidshus 
Björkenäs – ny villa 
 
Naturens dag fick beviljat 30 000 kr och den genomförs den 18 maj 
Borgen på 6 miljoner till ny pumpstation till Åryd.  
 
§ 10. Ekonomi 
 
Ansökan om lokalbidragen skall vara inne senast den 31 mars. 
 
Vi har fått minskat anslag till Lokalbidragen från 850 000kr till 750 000kr 
Vi har fått minskat anslag till Landsbygden från 1 180 000kr till 1 031 000kr 
 
§ 11. Allmän rapportering/På gång  

 Gårdsbutiksrundan kommer att vara 14 – 15 september. Kartan planeras vara ute i början av 
maj månad.  

 Brännpunkt landsbygd kommer att vara den 7 november på Björketorps gård och ha temat 
”Kultur och kulturarv som en drivmotor för landsbygdsutveckling” Skriv in det i era kalendrar! 

 De lokala utvecklingsplanerna behöver vara klara under maj månad och skickas till Jeanette 
Conradsson jeanette.conradsson@karlshamn.se som kunskapsunderlag till ÖP arbetet. De 
kommer under våren, sommaren och hösten att också komma ut för dialogmöten. 

 Naturens dag kommer att vara den 18 maj på Ihre Natur och Kulturskola mellan 9.00 – 15.00 

 Sagostig ett projekt som skall öka flödet av människor och nya målgrupper till de norra delarna 
av kommunen. 

 Räddningsförbundet kommer att köpa in två nya båtar, en till Ronneby och en i Karlshamn och 
då ska de kunna köras sjuktransporter 
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 I skärgården kommer Laxboden att stänga vilket betyder att bryggorna inte blir tillgängliga för 
det rörliga friluftslivet. Destination Tärnö vet vi inte vad som det händer men om de stänger så 
blir det också problem med den bryggan också. 

 Tararp Nötabråne – Karoline tänker avgå. Det är dags att någon ny tar vid. Det är viktigt att vi 
får en representant från den föreningen. 

 Forneboda bygdeföreningen kommer att Årsmöte nästa vecka 

 Marco – vi har varit på ett möte där vi diskuterade byahuset i Ringamåla  – Fastigheten behöver 
målas om. Det är mycket tråkigt över hur man hanterat biblioteket. Vi är oerhört besvikna. Vi är 
en bygd på 5000 personer och ska ha ett bibliotek. Man vill sälja fastigheten då den är i dåligt 
skick och med det, vill man avveckla verksamheten och att man skall frångå ett fysiskt bibliotek 
och införa boklådor istället. Det blir ett problem eftersom det är en mötesplats och 
pensionärerna har ingenstans att ta väg. En flytt är inget problem och Kabo har tre lokaler. Man 
skall också ha med sig att barnen behöver läsa fysiska böcker och inte bara vara uppkopplade. 
Nationellt lägger man mycket tid på att få barn att läsa och själva mötet är det viktiga. Det man 
önskar är att också få meröppet. Bra att frågan har lyfts men då får vi igång diskussionen. Sista 
ordet är inte sagt ännu.  

 Hallo Mörrum kommer att vara med att ordna fiskepremiären och Gunn- Marie är 
kontaktperson. Premiären är sön 23 april .  

 Eva ifrågasätter hur man tänker med att Kabo ska sälja lägenheterna i Asarum men man ska 
bygga i staden. Kabo ska väl bygga där inte marknaden vill bygga. Bättre är det väl att sälja den 
tomten man äger.  
Britt menar att KABO ska agera på det sätt som är bäst för bolaget och långsiktigt för framtiden. 
KABO har många hus i Asarum. Tomten man vill bygga på i Karlshamn går inte att sälja. 

 Problem med Abborrsjön. Det håller på att växa igen men föreningen får inte röja träden och 
kommunen har inga resurser till det. Det är en ständigt återkommande fråga. Tor tar med sig 
den frågan igen.  

 Nu är det klart med broarna i Eriksberg och det blir superbra! De har också gjort iordning två 
värn. Gång och cykelvägen mellan Guö och Köpegårda har blivit beviljat från SydostLeader och 
nu väntar man på att få godkännande av jordbruksverket så man får köra igång.  

 I Ringamåla så har hembygdsföreningen fått föryngring i styrelsen. Arbetet med Byahuset 
fortsätter och man har haft ett gemensamt möte och det som nu är på gång är en 
motionsförening som skall bemanna skolan tre dagar i veckan. Man håller även på med att införa 
ett bokningssystem som blir digitalt. Det som man skulle behöva nu är en annan lösning på låsen 
till skolan.  

 När man bor på landsbygden så har man inte speciellt bra infrastruktur och det är ju svårt när 
man är småbarnsförälder. Skolbarnen har ju skolbusskort men kan de åka med det på fritiden? 
Där har vi ju möjlighet med närtrafiken men det är svårt med vad som gäller. Om ni är 
intresserad så kan vi bjuda in representant från Blekingetrafiken för samtal. Jenny kan ordna 
det. 

 Under vintern så har det varit problem med snöröjningen. När man då tar kontakt med 
kommunen blir man väldigt dåligt bemött.  

 Sommarjobb – här i Halahult har vi några ungdomar som vill ha sommarjobb och vi behöver 
några till vår glasskiosk. Det som är problem är att vi måste vara arbetsgivare och det har vi inga 
möjligheter därför tycker vi att det är något som kommunen skulle kunna bistå med.  

 En fråga som man kan ta vidare och det är vad skogsbygdens har för betydelse för landsbygden 
och Karlshamns kommun. Det är en sådan stor fråga så den tar vi med oss till nästa möte.  

§ 12. Övriga frågor 
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Vi hade som vanligt många frågor så vi hann inte med övriga frågor utan istället användes punkten till 
avtackning av Marianne Peary då hon kommer att gå i pension och detta var hennes sista möte. Hon 
avtackades å rådets vägnar av Marco Gustavsson. Det blev många skratt men också en del tårar.  
 
§ 13. Nästa möte 
 
Nästa möte - 11 april. Plats meddelas senare 

 
 
 

 

 

Ordförande               Justerare 

Britt Jämstorp              Jenny Ödman;  Forneboda Bygderåd  


